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Zápis z 345. zasedání konaného dne 4. června 2024  

 

Členové senátu a přítomní hosté  

Přítomni senátoři Dr. Adamová, Doc. Baran, Dr. Kamrádová, Dr. Kocourková, Dr. Koštuříková 
(online), Dr. Matula, Dr. Radek, Dr. Skalná, Dr. Stoklasa (online), Dr. 
Szarowská (online), Dr. Urbanec, Dr. Vojtal, Bc. Foltisová (online), L. Čerevko 
(online),, N. Kočí, K. Lezová, S. Macková, Mgr. Pecinová (online), Bc. 
Stanovský, A. Střížová, DiS.,  

Omluveni/neomluveni 
senátoři 

Dr. Chmielová (oml.), Dr. Vomlela (oml.), G. Baranová (oml.), Bc. Pohlodko 
oml.), T. Velčovská (neoml.) 

Hosté doc. Gongol, doc. Tuleja, Ing. Růžičková,  

  
Program jednání: 

1. Projednání programu jednání 
2. Stanovisko rektora k nabídce rezignace doc. Tuleji na funkci prorektora 
3. Výroční zprávy 
a) Výroční zpráva o činnosti Slezské univerzity v Opavě za rok 2023 
b) Výroční zpráva o hospodaření Slezské univerzity v Opavě za rok 2023 
4. Personální záležitosti 

a) Návrh a jmenování člena Vědecké rady Slezské univerzity v Opavě 
5. Různé 

a) Informace k CRP 
 

Ad 1) Projednání programu jednání 
 
Kamrádová: Přivítala všechny přítomné senátory a hosty. Sdělila, že je přítomno 14 členů senátu 
fyzicky a 6 senátorů online. Prohlásila senát za usnášeníschopný. Požádala o případné návrhy na 
změnu programu, kdy dr. Adamová požádala o přeřazení bodu 2) za bod Různé. 
 
Návrh usnesení 1: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje změnu v program 
345.  zasedání AS SU 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
20    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
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Ad 3) Výroční zprávy 
 
a) Výroční zpráva o činnosti Slezské univerzity v Opavě za rok 2023 

 
Rektor: Konstatoval, že výroční zpráva o činnosti je předkládána tak, jak to vyžaduje MŠMT. Prošla 
Vědeckou radou SU a nyní je předkládána ke schválení AS SU. 
 
Stoklasa: Jako předseda komise pro strategii a rozvoje konstatoval, že materiál komise projednala. 
Dokumenty jsou ve výborném stavu, vše je jasné a doporučují ke schválení. 
 
Diskuze: 
 
Adamová: Vznesla dotaz, odkud se čerpají informace pro tuto zprávu. 
 
Rektor: Konstatoval, že z informačních systémů a také z dodaných podkladů od součástí, které jsou 
oslovovány k doplněn informací do této zprávy. 
 
Návrh usnesení 2: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Výroční zprávu o činnosti 
Slezské univerzity v Opavě za rok 2023 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
20    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
 

b) Výroční zpráva o hospodaření Slezské univerzity v Opavě za rok 2023 
 
Kvestorka: Konstatovala, že materiál je zpracováván podle požadavků MŠMT. Vychází se opět ze 
zdrojů v informačních systémech a zdrojů o hospodaření, které jsou veřejně dostupné a také 
z porovnání z předchozím rokem. 
 
Koštuříková: Jako předsedkyně ekonomické komise sdělila, že neobdržela žádné připomínky 
k materiálu a doporučuje materiál ke schválení. 
 
Diskuze: 
Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 
 
Návrh usnesení 3: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Výroční zprávu  
o hospodaření Slezské univerzity v Opavě za rok 2023 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
20    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
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Ad 4) Personální záležitosti 
 

a) Návrh a jmenování člena Vědecké rady Slezské univerzity v Opavě 
 

Rektor: Informoval, že se jedná o doplnění Vědecké rady SU za zemřelého člena. 
 
Kamrádová: Konstatovala, že je třeba zvolit volební komisi. A že je připraveno také tajné hlasování 
online v prostředí MS Teams. 
 
Navrženi byli: 
Mgr. Kamil Matula, Ph.D. 
Mgr. Martin Urbanec, Ph.D. 
Aneta Střížová, DiS. 
 
Návrh usnesení 4: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě zvolil komisi pro vyslovení 
předchozího souhlasu se jmenováním člena Vědecké rady SU ve složení Mgr. Kamil Matula, Ph.D., 
Mgr. Martin Urbanec, Ph.D., Aneta Střížová, DiS. 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
19    0    1 
 
Usnesení bylo přijato. 
 
Komise si zvolila za svého předsedu Mgr. Kamila Matulu, Ph.D. 
 
Matula: Sdělil průběh volby. 
 
Matula: Sdělil výsledky volby. Jeden lístek byl odevzdán jako neplatný. 
 
Prof. RNDr. Tomáš Opatrný, Dr. 19 hlasů  
 
Návrh usnesení 5: 
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě vyslovuje předchozí souhlas se jmenováním 
člena Vědecké rady SU 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
19    0    1 
 
Usnesení bylo přijato. 
 

Ad 5) Různé 
 

a)  
Radek: Požádal o doplnění zápisu z posledního zasedání AS SU ohledně diskuze k podané rezignaci 
doc. Tuleji. Na žádost Dr. Kamrádové zašle svou část diskuze emailem a do zápisu bude doplněno. 
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b) Informace k CRP 
 
Koštuříková: Konstatovala, že v loňském roce probíhal rozvojový projekt na téma výuky na vysokých 
školách, koordinátorem byla Masarykova univerzita v Brně. Cílem bylo hodnocení kvality výuky 
vysokých škol. Dle jejich informací není z naší strany velká aktivita, ale konstatovala, že se domnívá, 
že by bylo fajn rozhýbat tuto aktivitu. Informovala, že v Teams vytvořila složku CRP, kde jsou 
uloženy dokumenty k této záležitosti vč. pozvánky na další setkání. 
 
Weiss: Konstatovala, že se touto záležitostí zabývají. Na resortních skupinách bylo probráno 
s proděkany, kdy byl přizván také doc. Klepek, který má na starosti akreditace. Je k tomuto 
naplánován seminář, z něhož bude dostupná také nahrávka. 
 
Rektor: Doplnil, že v rámci operačního programu Jan Amos Komenský na to také navazujeme, jelikož 
je nutné pracovat s kompetenčním rámcem. 
 

c)  
Rektor: Informoval, že MŠMT vytvořilo výzvu na podávání žádostí na tzv. kohezi. Tedy na SU by 
v rámci koheze mělo přijít 10 mil. Korun určených právě na dorovnání mezd v rámci úpravy změn ve 
mzdovém předpise. Datum podání žádosti je do 30. 6. 2024. 
 
Radek: Vznesl dotaz, zda s prostředky mohou počítat v rámci vytváření fakultních rozpočtů. 
 
Rektor: Konstatoval, že ano. 
 

d)                        
Rektor: Informoval, že v půlce května proběhlo jednání s architektem Mrvou, který připravuje 
dlouhodobou koncepci rozvoje prostor SU. Do půlky června se termín dodání podkladů i ze součástí. 
V září, či v říjnu bychom vás chtěli informovat, jak celá záležitost pokračuje. Připravuje se také 
jednání s městem, které se bude na tomto finančně podílet. 
 

e)  
Rektor: Informoval, že Akademický den proběhne v letošním roce 15. 10. 2024 v režii Filozoficko-
přírodovědecké fakulty v Opavě. 
 

f)  
Rektor: Dále informoval, že nás 19. 6. 2024 navštíví předsednictvo Akademie věd. Bude se diskutovat 
o spolupráci ohledně doktorského studia, projektů apod. 
 

g) Stanovisko rektora k nabídce rezignace doc. Tuleji na funkci prorektora 
 
Rektor: Poděkoval všem za součinnost, jelikož během doby mezi senáty došlo k mnoha jednáním. 
Sdělil, že období bylo tíživé a plné emocí. Diskuze probíhala na úrovni kolegia, senátu, kdy kolegium 
pana prorektora podpořilo, akademický senát doporučil rezignaci přijmout. Zmínil vydání oficiálního 
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stanoviska k celé záležitosti. Informoval, že na zasedání Vědecké rady bylo přijato usnesení, které 
jednoznačně doporučilo rezignaci nepřijmout. Dále podal žádost Etické komisi SU, její stanovisko 
bylo předmětem zaslaných materiálů AS SU. Debatoval celou záležitost s rektory vysokých škol, kdy 
se objevují nové skutečnosti v této záležitosti a jedná se opravdu o systémový problém, který je 
potřeba řešit. Na základě všech těchto podnětů jsem se rozhodl rezignaci nepřijmout. 
 
Diskuze: 
Adamová: Vznesla dotaz k systémové změně, zda bude probíhat nějaká kontrola publikací, jak minule 
bylo panem rektorem avizováno a pokud se nějaká publikace najde po roce 2016, jak bude v tomto 
případě postupováno. 
 
Rektor: Informoval, že advokátní kanceláři bylo zadáno, zda můžeme přikázat, kde je možné a kde 
není možné publikovat. Bylo řečeno, že to možné není. Tudíž je nutné dbát na doporučení a domluvit 
se s daným zaměstnancem a vedoucími ústavu co je či není vhodné. Těžko budeme dřívější 
publikované články stahovat. V etickém kodexu je vše uvedeno a ten byl vydán až v roce 2017. Je 
nutné vyhnout se těmto záležitostem do budoucna. 
 
Radek: Vznesl dotaz, že ho zarazilo, že se Vědecká rada vyjadřuje k situaci, e byl dobrý manažer. 
Tuto skutečnost nikdo nezpochybňoval, ale vědecká rada by se měla vyjádřit k vědecké činnosti. 
 
Rektor: Konstatoval, že Vědecká rada se vyjadřovala k jeho setrvání ve funkci.  
 
Radek: Očekával by, že by se vyjádřila k odborné činnosti. 
 
Rektor: Konstatoval, že Vědecká rada je složena z různých odborníků. 
 
Radek: Konstatoval, že zde vidí střet zájmů, jelikož je to orgán, který jmenuje rektor a domnívá se, že 
její složení je stejné jako za rektora doc. Tuleji. 
 
Rektor: Konstatoval, že tento orgán schvaluje Akademický senát na návrh rektora, nicméně se snaží, 
aby členové byli nominováni součástmi. Nevstupuje do toho svými návrhy. Doplnil, že Kolegium 
rektora není také zakotveno v zákoně a jeho členy jsou zástupci, které si zvolili zástupci součástí. 
Stanovisko senátu bral velmi vážně, nicméně si je vědom, ze není možné vyhovět všem a že někteří se 
s jeho stanoviskem nemusí ztotožňovat. 
 
Vojtal: Vznes dotaz, zda-li opravdu bere rektora stanovisko či vyjádření nějaké komise ve stejné 
rovině jako vyjádření tajného hlasování senátu. Komise jsou pouze poradním orgánem, senát je jasně 
ukotven zákonem a pravomocemi. 
 
Rektor: Konstatoval, že s tímto je ztotožněn. 
 
Radek: Konstatoval, že respektuje jeho rozhodnutí, ale etická komise má posuzovat různé přečiny  
a senát se může vyjadřovat o prorektorech. 
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Rektor: Odvětil, že je to hlas, který je velmi silný, nicméně rozhoduje rektor. 
 
Radek: Konstatoval, že stále neslyší argumenty, proč je proti rozhodnutí či doporučení senátu. 
 
Rektor: Odvětil, že se snažil zvážit všechny pro a proti, odchodem by poukázal, že zde máme špatně 
nastavené systémové věci, a to není pravda. Domnívám se, že takového člověka bychom zde měli i 
nadále mít. 
 
Adamová: Upozornila, že by si senát měl dát pozor při formulaci usnesení. Že jsme byli požádáni o 
stanovisko, ne že jsme hlasovali, jelikož se setkala s názory zaměstnanců. 
 
Kamrádová: Konstatovala, že v zápise je správně uvedeno, že senát byl o stanovisko požádán 
rektorem.  
 
Adamová: Konstatovala, že doporučí důkladně si přečíst zápis. 
 
Stoklasa: Vznesl dotaz, zda-li bude kromě odpovědí na otázky seznamu a dalších vydána nějaká 
odpověď odborné veřejnosti, jelikož články byly komentovány řadou odborníků např. Z GAČRu, 
TAČRu, zda se neplánuje stanovisko tímto směrem. 
 
Rektor: Konstatoval, že k otázce odbornosti textu či hloubky těch článků si netroufá se vyjadřovat a 
neví, zda to někomu přísluší. 
 
Kvestorka: Konstatovala, že dle jejího názoru i v tisku i v médiích proběhla řada dalších stanovisek, 
která popírala ta stanoviska původní. I od mnoha vědeckých kapacit proběhlo popření jejich 
původního stanoviska, že nejdříve obvinili a nyní se již objevují hlasy, že obvinění bylo neoprávněné. 
 
Rektor: Konstatoval, že bychom se měli pokusit očistit to dobré jméno SU. 
 
Radek: Konstatoval, že s tímto nesouhlasí a z tohoto důvodu rezignuje na post senátora. Rezignaci 
zašle emailem. 
 
Termín příštího zasedání Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě se bude konat 
v Karviné a bude operativně dohodnut, jelikož v plánovaném termínu 17. 9. 2024 se koná týden 
rozvoje v Opavě. 
 
Zapsala:  Zuzana Moravcová 
Viděl:   Aneta Střížová, DiS. 
  předsedkyně SK AS SU 
Schválil:    Ing. Lucie Kamrádová, Ph.D. 

předsedkyně AS SU  
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 U S N E S E N Í 
 

z 345. zasedání AS SU  
konaného dne 04. 06. 2024 

 
Usnesení 1: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje změnu programu  
345. zasedání Akademického senátu v Opavě 
Usnesení 2: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Výroční zprávu  
o činnosti Slezské univerzity v Opavě za rok 2023 
Usnesení 3: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Výroční zprávu  
o hospodaření Slezské univerzity v Opavě za rok 2023 
Usnesení 4: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě zvolil komisi pro vyslovení 
předchozího souhlasu se jmenováním člena Vědecké rady SU ve složení Mgr. Kamil Matula, 
Ph.D., Mgr. Martin Urbanec, Ph.D., Aneta Střížová, DiS. 
Usnesení 5: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě vyslovuje předchozí souhlas se 
jmenováním člena Vědecké rady SU 
 
 
 

 
                                                                                        Ing. Lucie Kamrádová, Ph.D. 

  předsedkyně AS SU 
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